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ALGEMEEN 

Bron: VNO-NCW

Enquête: ondernemersvertrouwen krabbelt iets op maar
krapte blijft probleem 

Op 16 augustus publiceert VNO-NCW de resultaten van de Conjunctuurenquête. Deze wordt elk
kwartaal gehouden door het CBS in samenwerking met KVK, het Economisch Instituut voor de
Bouw, MKB-Nederland en VNO-NCW. Hoewel nog altijd negatief is het ondernemersvertrouwen
weer iets verder opgekrabbeld. Het gebrek aan gekwalificeerde medewerkers blijft veruit het
grootste probleem voor ondernemers. Bij zo’n 35 procent van de ondervraagde ondernemers
leidt de krapte tot extra werkdruk voor het personeel.

 

 

 
 

https://www.vno-ncw.nl/nieuws/coen-enquete-ondernemersvertrouwen-krabbelt-iets-op


ARBEIDSMARKT 

Bron: Binnenlands Bestuur

Handreiking voor gemeenten: betere kansen voor
participatie vrouwen 

Op 20 augustus bericht Binnenlands Bestuur over het Haagse project ‘Meer kansen voor
(niet-)uitkeringsgerechtigde vrouwen’. Dit project is geëvalueerd door het Verwey-Jonker-Instituut
met als resultaat een handreiking voor gemeenten. Het doel is dat gemeenten zich meer bewust
worden van de middelen die ze inzetten om vrouwen richting werk te helpen. Zo is bijvoorbeeld
toegang tot kinderopvang een drempel voor veel vrouwen om aan het werk te gaan.
Casemanagers van gemeenten zouden vrouwen meer moeten helpen om kinderopvang te
vinden en kinderopvangtoeslag aan te vragen. Een andere aanbeveling is om meer aandacht te
schenken aan de zogenaamde nuggers, vrouwen die geen bijstandsuitkering krijgen maar wel
aan het werk willen. Onderzoeker Corine van Egten: ‘Uit onze interviews bleek dat juist deze
vrouwen erg gemotiveerd zijn om echt weer iets op te pakken en veel levenservaring hebben. In
deze groep is heel veel potentieel om de arbeidsmarkt op te stromen en personeelstekorten op
te lossen.’

Bron: Binnenlands Bestuur

Uitkering krijgen nadat je zelf ontslag hebt genomen?
België overweegt het 

Op 18 augustus bericht het Algemeen Dagblad over een voorstel dat in België op de
formatietafel ligt: Om de mobiliteit op de arbeidsmarkt te vergroten zouden ook mensen die zelf
vrijwillig ontslag nemen aanspraak kunnen maken om een werkloosheidsuitkering. Het plan zou
er toe moeten leiden dat mensen die willen werken in een sector waar personeelstekorten zijn,
gemakkelijker kunnen overstappen.

Als het aan formateur Bart de Wever – partijleider van de Vlaams-nationalistische N-VA en
burgemeester van Antwerpen – ligt, wordt de Belgische WW grondig hervormd. Zo zou de
werkloosheidsuitkering in de eerste drie maanden hoger moeten zijn om dan geleidelijk lager te
worden, en wordt de duur beperkt. Het voorstel om mensen die zelf ontslag nemen een uitkering
te geven is een tegemoetkoming aan de linkse partijen in zijn beoogde coalitie, die een
dergelijke ‘trampolinepremie’ al eerder voorstelden. Wat De Wever betreft kan een werknemer er
maar één keer in zijn loopbaan gebruik van maken.

Volgens hoogleraar Ton Wilthagen van Tilburg University kan dit plan ook voor Nederland
interessant zijn. ‘Veel mensen zullen zich aangesproken voelen door dit idee, want er zijn
genoeg werknemers die op een gegeven moment iets anders willen’. Hij heeft wel een
waarschuwing: ‘Nederland is erg gevoelig voor misbruik van dergelijke regelingen, zoals we
zagen bij de STAP-opleidingssubsidie, waarbij mensen geld vroegen voor cursussen als
bierproeven.’

MKB-Nederland: Groeicijfers CPB positief, maar let op:
onzekerheden te over 

Op 16 augustus reageert MKB-Nederland op de groeicijfers die het Centraal Planbureau heeft
gepresenteerd. De ondernemersvereniging noemt het positief dat de koopkracht erop
vooruitgaat, maar bepleit waakzaamheid. ‘Aandacht is nodig voor alle onzekerheden die er
onder de motorkap van de economie nog zijn. Er spelen immers zowel internationaal als

 

 

 

 

 

https://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/handreiking-voor-betere-vrouwenparticipatie
https://www.binnenlandsbestuur.nl/carriere/belgie-overweegt-uitkering-voor-mensen-die-zelf-ontslag-nemen


Bron: MKB Nederland

nationaal veel onzekerheden en knelpunten.’ MKB-Nederland noemt de grote
arbeidsmarktkrapte als één van de struikelblokken die het verdienvermogen van Nederland
onder druk zetten.

DIENSTVERLENING 

Bron: Binnenlands Bestuur

Drechtsteden introduceren ‘garantieknop’ voor terugkeer
in bijstand 

De Sociale Dienst Drechtsteden werkt sinds begin augustus met een ‘garantieknop’. Dat meldt
Binnenlands Bestuur op 20 augustus. Mensen die in de bijstand hebben gezeten en daarna weer
aan het werk zijn gegaan, krijgen de garantie dat ze gemakkelijker terug kunnen keren in de
bijstand. Als zij binnen zes maanden weer een uitkering nodig hebben, kunnen ze met het
beantwoorden van vier vragen de uitkering opnieuw aanvragen. De sociale dienst wil hiermee de
drempel voor de stap naar werk verlagen en de onzekerheid over het inkomen verkleinen.

ICT & DATA 

Bron: Binnenlands Bestuur

Toezichthouder: onrust over Cyberbeveiligingswet
onterecht 

Volgens toezichthouder Rijksinspectie Digitale Infrastructuur (RDI) valt het echt mee met de
extra auditlast van de Europese richtlijn NIS2. Dat schrijft Binnenlands Bestuur op 19 augustus.
De nieuwe Europese cyberveiligheidsrichtlijn NIS2 wordt in Nederland geïmplementeerd met de
nieuwe Cyberbeveiligingswet (Cbw). Afhankelijk van de behandeling door de Tweede Kamer
wordt deze wet in de loop van 2025 van kracht. ‘De Cbw brengt een verplichting met zich mee
die gemeenten eigenlijk al hebben,’ zegt directeur Digitale Weerbaarheid Jasper Nagtegaal van
de RDI. Hij doelt op de bestaande Baseline Informatiebeveiliging Overheid (BIO), het
basisnormenkader voor informatiebeveiliging binnen alle overheidslagen. Met de zorgplicht in de
Cbw zal de BIO, via lagere wetgeving, een wettelijke verplichting worden voor de overheid, met
een toezichthouder die preventief om de hoek kan komen kijken op momenten dat er iets
misgaat. ‘In de kern gaat het erom dat gemeenten vanwege de verregaande digitalisering
moeten investeren in hun digitale veiligheid.’ Nagtegaal stelt dat gemeenten de Cbw niet moeten
beschouwen als een ‘moetje’ maar als een noodzakelijke veiligheidsmaatregel.

SOCIAAL-MEDISCH 

Beantwoording Kamervragen GL-PvdA over WIA-
beoordeling bij longcovid 

 
 
 
 
 

 

 
 

 

 
 
 
 

 

https://www.mkb.nl/nieuws/groeicijfers-cpb-positief-maar-let-op-onzekerheden-te-over
https://www.binnenlandsbestuur.nl/sociaal/drechtsteden-introduceren-garantieknop-voor-terugkeren-de-bijstand
https://www.binnenlandsbestuur.nl/digitaal/jasper-nagtegaal-van-rdi-ontkracht-drie-aannames-over-nis2


Bron: Tweede Kamer

Op 22 augustus beantwoordt minister Van Hijum (SZW) mede namens de minister van VWS
Kamervragen van Patijn en Bushoff (beiden GL-PvdA) over het bericht ‘Erkenning van longcovid
voor WIA-uitkering gaat vaak mis: ‘Beoordeling bij driekwart van de patiënten onvoldoende’’.
Aanleiding voor de vragen is berichtgeving van EenVandaag. De vragen waren ingediend op 5
juli 2024. Minister Van Hijum:

'Het is van belang dat de arbeidsongeschiktheidsbeoordeling zorgvuldig onderbouwd wordt,
zodat mensen daar op kunnen vertrouwen. Uit het vooronderzoek waar EenVandaag over
berichtte blijkt dat de inhoudelijke onderbouwing van, en conclusies door verzekeringsartsen als
onvoldoende moest worden beoordeeld. Dat hoeft niet te betekenen dat er sprake is van een te
lage of te hoge WIA-uitkering. Omdat het vooronderzoek geen representatieve steekproef
betreft, start UWV een vervolgonderzoek. Overigens herken ik niet de in de berichtgeving
eveneens gewekte suggestie dat post-COVID niet serieus genomen wordt als aandoening. Uit
cijfers van UWV blijkt namelijk dat 83% van de mensen met langdurige klachten na COVID die
een beoordeling aanvraagt een WIA-uitkering krijgt.'

Patijn en Bushoff vragen de minister ook wat hij vindt van het voorstel van NOVAG om een
aparte medische dienst binnen de overheid op te richten. Van Hijum ziet geen heil in dit voorstel:

'Het voorstel van de NOVAG is ingrijpend. De taken en de uitvoering zoals deze nu bij UWV
liggen zouden overgedragen moeten worden naar een nog op te stellen nieuwe dienst. Op dit
moment is UWV bezig met ingrijpende veranderingen in de organisatie, met het invoeren van
SMC’s. Het uitvoeren van een sociaal-medische beoordeling is een samenwerking tussen
verschillende disciplines, binnen het UWV wordt de samenwerking geborgd in het SMC. Het
toevoegen van een extra en nieuwe dienst voegt extra complexiteit toe en draagt niet bij aan de
integrale samenwerking binnen het SMC waar ik veel van verwacht.'

Tot slot kondigt de minister aan dat het kabinet dit najaar de Kamer informeert over de uitwerking
van de aanbevelingen van OCTAS. 

 

Bron: Tweede Kamer

Beantwoording Kamervragen CDA over WIA-
beoordelingen 

Op 22 augustus beantwoordt minister Van Hijum (SZW) tevens Kamervragen van Inge van Dijk
(CDA) over het bericht ‘Mensen voelen zich niet serieus genomen door UWV bij WIA-aanvraag:
'Arts zei dat ik mijn klachten aandik'. De vragen, naar aanleiding van berichtgeving door
EenVandaag, waren ingediend op 24 juli 2024.

Minister Van Hijum: ‘De arbeidsongeschiktheidsbeoordeling is bepalend voor iemands leven.
Mensen moeten erop kunnen vertrouwen dat de beoordeling die zij krijgen juist is en zorgvuldig
onderbouwd is. Zoals door mijn voorganger is toegezegd, zoekt mijn ministerie samen met UWV
uit wat de rapporten waarop de recente berichtgeving in de media is gebaseerd precies
inhouden, wat dat betekent voor cliënten, wat het betekent voor processen in de toekomst en
eventueel ook wat dat betekent voor eerder genomen beslissingen. Op basis hiervan bekijk ik
samen met UWV of en welke vervolgactie nodig is. Uw Kamer wordt hierover kort na de zomer
geïnformeerd.’

De minister erkent dat de WIA onder grote druk staat, zoals ook OCTAS concludeerde. Dit najaar
stuurt het kabinet een verdere uitwerking van OCTAS aan de Kamer.

 

 

 

https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D30326&did=2024D30326
https://www.tweedekamer.nl/kamerstukken/detail?id=2024D30328&did=2024D30328


Bron: FNV

FNV lanceert webpagina over WIA 

Op 14 augustus publiceert FNV een speciale pagina op haar website over de WIA. ‘Een
uitgebreide bron voor iedereen die te maken heeft met de WIA’, aldus de vakbond. Bovenaan de
nieuwe pagina prijkt een oproep aan bezoekers om misstanden te melden:

‘Zit jij ook in het moeras van de WIA? Deel je verhaal met de FNV. Ziek en niet meer in staat om
te werken? Dan krijg je te maken met het UWV en de WIA, waar veel misgaat. Heb je ervaring
met onrechtvaardigheden in de WIA of ken je iemand die hierdoor problemen heeft? Deel je
verhaal via de groene button. Ook als je niet in aanmerking komt voor de WIA maar wel
arbeidsongeschikt bent, horen we graag van je.’

OVERIG 

Bron: De Unie

Vakbond De Unie: gebruik Werkbelevingsonderzoek UWV
om aandacht te vragen voor cao  

Op 15 augustus schrijft vakbond De Unie over een actie van UWV-medewerkers op kantoor
Alkmaar. Daar is spontaan een actie ontstaan om het Werkbelevingsonderzoek (WBO) niet in te
vullen uit protest, omdat men eerst een betere cao wil. De Unie pleit ervoor om dit juist wél te
doen. ‘Als vakorganisatie willen wij het WBO graag gebruiken om te laten zien hoe de
werkbeleving onder de collega’s is. Dit is een plek waar je kunt laten horen hoe je jouw werk op
dit moment ervaart. Als je daarbij jouw onvrede wilt uiten over het huidige cao-voorstel van de
werkgever en wilt aangeven dat wij een betere cao nodig hebben, dan kan dat ook.’ De Unie
raadt UWV’ers aan om hun mening over de cao te geven bij het onderdeel ‘het goede gesprek’
in het WBO.

 

 

 

 

 
 
 

Colofon
Het Public Affairs-team ondersteunt en adviseert UWV in contacten met de politiek en
strategische stakeholders. Wil je advies of kun je zelf ondersteuning gebruiken van het PA-team?
Neem dan contact met ons op: @uwv.nl. 

https://www.fnv.nl/nieuwsbericht/regio/noord/2024/08/wia-fnv-de-gids-voor-alles-rondom-de-wia
https://www.unie.nl/jouw-cao-en-branche/uwv-invullen-van-het-werkbelevingsonderzoek



